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Protokół nr X.2019 
X Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 5 listopada 2019 r. 
RG.0002.8.2019 

rozpoczęcie godz. 9:00 
zakończenie godz. 10:44 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

         Obecni radni         Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz            1. Konarski Zdzisław 
2. Dembowski Adam             
3. Felecka-Tręda Mariola    
4. Filocha Jan              
5. Flasz Ewa          
6. Michalski Kazimierz             
7. Ociepa Jarosław             
8. Olszta Małgorzata    
9. Patura Jolanta     
10. Piętos Dominika     
11. Skrobek Marek     
12. Synderecka Agnieszka   
13. Świstak Robert     
14. Zawada Mirosław 

        
O godz. 9:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył X Sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych i w ich imieniu osoby zaproszone na obrady: Wójta Piotra Łysonia, 
Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Sekretarz Marię Lesiakowską, Skarbnik Bożenę Jarosińską, 
Kierownik GOPS Elżbietę Krawczyk, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy Agatę 
Studniarek, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Ręcznie Józefa Korpasa, Inspektora 
ds. rolnictwa i ochrony środowiska Dariusza Chablewskiego. 

 
Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 14 radnych, przewodniczący 

stwierdził prawomocność sesji do podejmowania uchwał. 
Listy obecności radnych i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu. 

 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
Radni nie zgłosili wniosków do porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 
obrad, jak w zaproszeniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu IX sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
6. Realizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach na terenie gminy 

Ręczno. 
7. Raport o egzaminie zewnętrznym w gimnazjum i szkołach podstawowych. 
8. Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych, pracowników urzędu 

i kierowników jednostek. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Ręczno 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
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ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na 2020 rok.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Ręczno. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, a także trybu 
i sposobu zgłaszania przez właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego 
świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od 
właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt selektywnego zbierania 
odpadów komunalnych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 
na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomościach 
wykorzystywanych na cele rekreacyjnowypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie 
przez część roku.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania publicznego z zakresu zimowego 
utrzymania dróg powiatowych na terenie gminy.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr IX.63.2019 z dnia 26 
września 2019 r. w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych i schronisku dla osób 
bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  

20. Sprawy różne.  
21. Zamknięcie sesji. 

 
 

Punkt 3 
Wnioski do protokołu IX Sesji Rady Gminy Ręczno 
Radni nie zgłosili wniosków do protokołu IX sesji. 
 

Punkt 4 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami 
Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 5 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
Wójt Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, podejmowanych decyzji 
oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 6 
Realizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach na terenie gminy 
Ręczno 
 

Inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska Dariusz Chablewski przedstawił informacje 
o realizacji obowiązków wynikających z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku oraz 
o funkcjonowaniu Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) – informacja 
stanowi pisemny załącznik do protokołu.   
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Punkt 7 
Raport o egzaminie zewnętrznym w gimnazjum i szkołach podstawowych 
 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy Agata Studniarek przedstawiła raport ze 
sprawdzianu ośmioklasisty – raport stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

Dyrektor Józef Korpas przedstawił wyniki egzaminu gimnazjalnego i egzaminu ośmioklasisty 
uczniów Szkoły Podstawowej w Ręcznie – informacja stanowi pisemny załącznik do 
protokołu. 
 

Punkt 8 
Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych, pracowników urzędu 
i kierowników jednostek 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada odczytał pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego 
w Łodzi dotyczące oświadczeń majątkowych za 2018 r. wójta i przewodniczącego rady 
gminy oraz pismo z Urzędu Skarbowego w Piotrkowie Tryb. dotyczące oświadczeń 
majątkowych radnych za 2018 r. – nie stwierdzono nieprawidłowości (pisma stanowią 
załączniki do protokołu). 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa przedstawił treść pisma nr 1017-SKA.2.4006.20.2019.109682 
Naczelnika Urzędu Skarbowego w Piotrkowie Trybunalskim w sprawie oświadczeń 
majątkowych pracowników urzędu gminy i kierowników jednostek za 2018 r. – nie 
stwierdzono nieprawidłowości (pismo stanowi załącznik do protokołu). 
 

[ W tym miejscu przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.9:53 do 10:10 ] 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska poinformowała, że już po posiedzeniach komisji wpłynęła 
decyzja wojewody zwiększająca dotację na świadczenia wychowawcze o 327 522,00 zł, 
o taką kwotę zwiększają się dochody i wydatki (zmiana wprowadzona w obecnym projekcie 
uchwały na sesję). Dochody ogółem po zmianach to 16 099 773,99 zł, wydatki ogółem 
18 607 931,99 zł.  
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2019 rok 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.64.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Michalski 
Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek 
Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 1 - Felecka-Tręda Mariola; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
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Uchwała nr X.65.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.66.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Ręczno 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na 2020 rok 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.67.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Ręczno 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.68.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, a także trybu 
i sposobu zgłaszania przez właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego 
świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od 
właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt selektywnego zbierania 
odpadów komunalnych 
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przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.69.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 15 
Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.70.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 16 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 
na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomościach 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie 
przez część roku 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.71.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 17 
Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadania publicznego z zakresu zimowego 
utrzymania dróg powiatowych na terenie gminy 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.72.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
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Punkt 18 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr IX.63.2019 z dnia 
26 września 2019 r. w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.73.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 19 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 
za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych i schronisku dla osób bezdomnych 
z usługami opiekuńczymi 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr X.74.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 5 listopada 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu.  
 

Punkt 20 
Sprawy różne 
 

Radny Włodzimierz Betka 
1. Zgłaszałem wielokrotnie o wycinkę zakrzaczeń przy drodze powiatowej, obniżenia 

poboczy, ponieważ istniejąca droga asfaltowa obniżona jest około 15 cm. Po 
opadach zawsze jest na tej drodze woda, a zimą śnieg. Przy odśnieżaniu zawsze 
pług bierze wyżej, a pokrywa odśnieżona zostaje zawsze wyżej, podlega później 
zamarznięciu. A mieszkańcy później dzwonią, bo jest ślisko, bo to, bo tamto.  

2. Źle jest postawiony znak na zakręcie, powinno to być skrzyżowanie i ograniczenie 
prędkości na tym skrzyżowaniu. 

3. Założenie siatek od śniegu przy drodze powiatowej na całej wsi, a nie odróżniać, że 
pół wsi ma siatki założone, a dalej, gdzie śnieg nawiewa, nie ma.  

 

Radna Jolanta Patura - Na poprzedniej sesji pytałam o ewentualną możliwość uruchomienia 
połączenia Ręczno – Przedbórz, głównie dla uczniów, którzy dojeżdżają do szkół 
w Przedborzu, ale i dla mieszkańców. Zrozumiałam, że na najbliższą sesję bądź w terminie 
najbliższym otrzymam taką odpowiedź, niestety do tej pory nie ma. Chciałam zapytać Pana 
Wójta, jakie zajął stanowisko w tej kwestii, bo mieliście Państwo przyjrzeć się sprawie 
z punktu widzenia prawnego i ekonomicznego ? 
 

Radny Adam Dembowski - Rozmawiałem dzisiaj z dyrektorem Korpasem w sprawie 
wypuszczenia sali dla mieszkańców, żeby mogli sobie zagrać w siatkówkę itp. Dyrektor 
powiedział, że nie ma sprawy, że można zmienić regulamin uchwałą, a jak nie, to po prostu 
można wziąć jakiegoś ucznia lub studenta (do 26 lat), żeby miał pod opieką na sali całą tą 
grupę. Prosiłbym Pana Wójta, żeby się tą sprawą zajął. 
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Radny Kazimierz Michalski 
1. Chodnik przy drodze wojewódzkiej - zrobiły się duże dziury, żeby to zostało usunięte.  
2. Czy można byłoby zrobić przejście dla pieszych z przystanku na drugą stronę ? Jest 

teraz bardzo duże natężenie ruchu, młodzież z przystanku nie może przejść, bo nie 
ma przejścia, a jak nie, to czy nie można byłoby postawić jakąś wiatę, bo jest dwóch 
niepełnosprawnych, co dojeżdżają na zajęcia terapii. Jak jest zła pogoda nie mogą 
w ogóle przejechać.   

 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Odp. na pyt radnego Betka - Bezpieczeństwo na drodze powiatowej Stobnica-Trzy Morgi. Na 
dzień dzisiejszy ciągnik z powiatu pracuje na terenie naszej gminy i wykasza pobocza, 
skarpy rowów przy drogach gminnych i powiatowych. Jeżeli go nie było, to na pewno 
niebawem się pojawi na Trzech Morgach. Jeżeli chodzi o zakrzaczenia i o niwelację poboczy 
(zgłaszane przez radnego), z takim pismem wystąpiliśmy do Zarządu Dróg Powiatowych 
odnośnie niwelacji tego. Zobaczymy, co powiat odpisze, oczywiście Państwa poinformujemy. 
Jeżeli chodzi o siatki przeciwśniegowe, dzisiaj pierwszy raz o tym słyszę. Że jest taki wymóg 
i rzeczywiście wiatr wieje, i zawiewa śnieg po całej długości tej drogi, nie tylko 
w miejscowości Trzy Morgi – tym się zajmę w przyszłości. 
Jeżeli chodzi o poprawę bezpieczeństwa na łuku drogi (łuk drogi w lesie, gdzie prosty 
odcinek drogi łączy się z drogą na Pociosek). W ubiegłym tygodniu jeździliśmy po drogach 
gminnych z osobą oddelegowaną i sprawdzaliśmy oznakowanie na drogach gminnych, 
powiat jeździł oddzielnie. Jeżeli ta sprawa nie będzie ujęta w piśmie z powiatu, nie będzie 
uzasadnienia, to ponowimy pismo w tej sprawie. Na wiosnę będzie kolejny wyjazd komisji 
w teren i zasygnalizujemy, żeby znak postawić.   
Zgodnie z ustawą za oznakowanie dróg powiatowych i gminnych odpowiada starosta 
powiatowy. Starosta ma do tego specjalną instytucję Komisję Bezpieczeństwa i tylko przy 
udziale pisemnej zgody, po wyjeździe w teren i ustaleniu, jaki znak może stać, możemy taki 
znak postawić. Tymi sprawami się zajmę.  
Odnośnie zakrzaczenia, ciągnik z powiatu kończy dzisiaj trasę Bąkowa Góra w stronę 
Kalinek, a jutro pojedzie w stronę Stobnicy i Trzech Mórg. 
 

Wójt Piotr Łysoń 
Odp. na pyt. radnego Michalskiego – Chodnik na drodze wojewódzkiej na pewno zgłosimy. 
Przejście dla pieszych - szkoda, że wcześniej nie było to wnioskowane, bo wysyłamy ciągle 
do nich pisma. Wnioskowaliśmy już o przejścia dla pieszych w innych miejscowościach, ale 
na pewno tą sprawą się zajmiemy. 
Odp. radnej J. Patura – Jeżeli chodzi o dowóz do Przedborza wystąpiliśmy z pismem do 
firmy, która udziela usług przewozowych na naszym terenie. Na razie przedłużyli nam do 
Majstrów jeden kurs. Jeżeli chodzi o nasz autobus, musimy trochę poczekać, bo jeden 
autobus jest w naprawie, wysiadała skrzynia biegów. Dlatego starym autobusem jeździmy na 
razie na trasie w stronę Przedborza, bo nowy ma za mało miejsc i nie zabrałby uczniów 
z Dęby i z Bąkowej Góry. W tej chwili nowy autobus jeździ w stronę Stobnicy. 
Rozmawiałem ze starostą radomszczańskim, że dla Starostwa w Radomsku jest to niejako 
interes, bo mają uczniów w szkole średniej. Starosta ma się określić, czy ewentualnie by coś 
nam nie dołożyli, bo dzięki tym uczniom mają subwencję. 
Odp. radnemu Dembowskiemu – Słuszna uwaga, najprościej to będzie zmiana regulaminu. 
To są już kompetencje rady i w każdej chwili można ten temat podjąć.  
 

Przewodniczący Rady Mirosław Zawada - Na najbliższej komisji temat regulaminu 
korzystania z sali sportowej zostanie prawdopodobnie podjęty.  
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa - Czy wnioskowane przejście dla pieszych w Paskrzynie jest na 
wprost przystanku (koło p. Salów), który aktualnie tam jest, a uszkodzony chodnik jest koło 
p. Purgałów ? 
 

Radny Kazimierz Michalski – Tak, w tych miejscach.  
 



8 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń zaprosił wszystkich do udziału w gminnych obchodach Święta 
Niepodległości, 11 listopada o godz. 15:00 w kościele parafialnym w Ręcznie zostanie 
odprawiona msza św. za Ojczyznę. Następnie na sali „Wspólny Dom” będzie koncert „Chóru 
Jana” i Orkiestry Dętej. 

Wójt uzupełnił informacje dotyczące suszy. Łączna liczba gospodarstw w gminie 
Ręczno to 204, w tym 19 protokołów częściowych (są to mieszkańcy innych gmin, którzy 
mają ziemię na terenie naszej gminy). Powierzchnia oszacowanych upraw w związku ze 
zjawiskiem suszy wynosiła 1323 ha, a kwota oszacowanych szkód w produkcji roślinnej 
wynosiła 1 430 973 zł, kwota produkcji zwierzęcej 220 427 zł. Łączna kwota szacowanych 
szkód na terenie gminy wynosiła 1 651 400 zł. Szkody spowodowane zjawiskiem suszy 
objęły obszar 14 sołectw, co stanowi 100% sołectw w gminie.    

Sąd Administracyjny w Łodzi oddalił skargę Rady Gminy Ręczno dotyczącą imienia 
szkoły w Ręcznie. Dla sądu kluczowa była do oceny skargi opinia IPN i kserokopie z lat 
osiemdziesiątych, które przedstawiono w toku postępowania przed wojewodą. Dodatkowo 
WSA zważył, że ewentualne zasługi patrona szkoły dla społeczeństwa lokalnego mają 
bezpośredni związek z jego udziałem w aparacie władzy w ramach systemu panującego 
w Polsce w latach 1944-1959 i pełnionymi w nim funkcjami. Mamy prawo do wniesienia 
kasacji do Sądu Naczelnego. Musimy rozważyć, czy składamy skargę kasacyjną w tej 
sprawie ? Argumenty do skargi są, niemniej jednak szanse powodzenia, moim zdaniem, nie 
są duże, bo widać, że to jest wszystko bardzo tendencyjne.       
 

Kierownik GOPS Elżbieta Krawczyk, w imieniu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i przewodniczącej Małgorzaty Żak, zaprosiła radnych Rady Gminy Ręczno na 
szkolenie z tematyki ustawy o wychowaniu w trzeźwości. Szkolenie dnia 3 grudnia 2019 r. od 
godziny 10:00 na terenie Urzędu Gminy Ręczno.  
 

Przewodniczący Rady Mirosław Zawada zaznaczył, że na posiedzeniach komisji były 
omawiane szczegółowo wszystkie projekty uchwał. Niektórzy radni pytali, dlaczego dzisiaj na 
sesji nie było stawek za odpady. Uczestniczyłem we wszystkich posiedzeniach komisji 
i wszystkie komisje nie poparły projektu uchwały złożonego przez wójta, na stawkę którą 
zaproponował. Obecnie urząd przygotowuje się do przetargu na odbiór odpadów 
komunalnych i myślę, że temat stawki wróci po przetargu. Jeszcze raz radni będą mieli 
okazję debatować na ten temat.  
  
Wójt Gminy Piotr Łysoń - W stosunku do wyroku WSA w Łodzi może radni wydadzą opinię, 
czy składamy do sądu o kasację wyroku, czy pozostawiamy bez odwołania ? 
 

Wszyscy radni obecni na sesji wyrazili stanowisko przez aklamację, że są za złożeniem 
skargi kasacyjnej.   
 

Punkt 21 
Zamknięcie sesji 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 10:44 Przewodniczący Mirosław 
Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka X sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 
5 listopada 2019 r. 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 


